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AZ ÚJSÁG CELLDÖMÖLKÖN INGYENES, ELŐFIZETŐKNEK LAPSZÁMONKÉNT 250 FORINT

Hófehér január

» Polgármesteri
   köszöntő  3.

» Visszatekintés   6-7.

» Kresznerics
 Ferencre
 emlékezünk 9.
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Köszöntöm az Új Kemenesalja 
olvasóit, és kívánok 2025-re ma-
gam és a városvezetés nevében 
boldog, sikeres esztendőt, jó egész-
séget. Bizakodva fordulunk az új év 
felé, ami egyben egy új kezdetet is 
jelent, új terveket, célkitűzéseket, 
és bízunk abban, hogy azok 
megvalósulnak, kívánságainkkal 
együtt teljesülni fognak.

Néhány héttel ezelőtt még a szeretet 
ünnepére készültünk, a karácsony kö-
zeledtével az örömteli várakozás töltött 
el bennünket. A hétvégi ünnepvárás 
ideje alatt közösen gyújtottuk meg az 
adventi gyertyákat, a hit, a remény, az 
öröm és a szeretet gyertyáit. Az óévet 
búcsúztatva szilveszter napján, roha-
nó mindennapjaink gondjait félretéve 
számvetést készítettünk az elmúlt esz-
tendőről. Eseményekben gazdag éve 
volt Celldömölknek 2024. Az 1979. 
január 6-i városavatás után 45 évvel a 
hagyományoknak megfelelően nagy-
szabású ünnepséggel köszöntöttük a 
jubileumot. Az ünnepségen is megtet-
tem, és most is köszönöm mindenki-
nek, akik az elmúlt negyvenöt évben 
munkájukkal előre vitték Celldömöl-
köt: minden celldömölkinek, akik a 
településen élve, dolgozva, együtt te-
szünk a városért, akár a közéletben, 
akár saját munkájuk által gyarapítva 
közös otthonukat. Az év másik je-
lentős eseménye a minden magyar-
országi települést érintő helyhatósági 
választás volt, aminek eredményekép-
pen 2002 óta immár hatodszor lettem 
polgármester az Önök bizalmából, és 
kezdtük meg a 2029-ig tartó ciklust 
nyolc képviselő-társammal együtt.

Az elmúlt évben olyan változások tör-
téntek a város életében, melyek még 
komfortosabbá tették Celldömölköt, 
az év során több önkormányzati fej-
lesztést is elindítottunk, illetve zár-
tunk le. Április végén nyitotta meg 
kapuját a Vasparipa Játszópark a Ke-
menes Vulkán Park mellett. Városunk 
turisztikai vonzerejét tovább növelő 
beruházás kiegészíti a Vulkán Gyógy 
és Élményfürdő, a Kemenes Vulkán 
Park, a Szív Pince, a Sághegyi Múze-
um, a Ság hegy természeti környezete, 
a vallási és kerékpáros turizmus nyúj-
totta kikapcsolódási és szórakozási 
lehetőségeket. A vasútállomás-épület 
a kiállítótérrel, a játszópark területén 
belül közlekedő, közel hétszáz méter 
hosszú nyomvonallal rendelkező ker-
ti vasút és játszótér kitűnő lehetőséget 
biztosít a látogatók számára a kellemes 
és sokrétű kikapcsolódásra. Tavaly év 
végén önkormányzati forrásból újabb 
nyolc, kisebbeknek szóló játékelemmel 
bővítettük a játszóteret, így most már 
16 játék várja a gyerekeket, és további 
fejlesztéseket is tervezünk. Augusztus 
végén átadtuk a korszerűen felújított 
és új épületrésszel bővített óvodát Al-
sóságon. Az önkormányzat korábban 
megvásárolta az óvoda melletti telket, 
így az ott lebontott ház helyén bővítet-
tük az óvodát, a létesítmény korszerűen 
kialakított tornaszobája kapott helyet 
ott. A meglévő óvodaépületet teljesen 
felújítva, az emeleti térben kialakított, 
új funkcióknak helyet adó helyiségek 
mellett a meglévő csoportszobákat, 
kiszolgáló helyiségeket és a konyhát is 
minden igényt kielégítően fejlesztettük. 
Az Európai Unió 2021–2027 közötti 
új fejlesztési ciklusában benyújtott pá-
lyázatainkból eddig összességében 2,9 
milliárd forint támogatást nyertünk el 
fejlesztésekre. A már említett beruhá-
zásokon kívül lezártuk a TOP Plusz pá-
lyázat során megvalósult, a Városházát, 
a Kemenes Vulkán Parkot és a Népjólé-
ti Szolgálat épületeit érintő napelemes, 
illetve az utóbbi esetben hőszivattyús 
fejlesztés az energiatakarékosság ér-
dekében. Megkezdtük a Rákóczi utcai 
konyha korszerűsítését, a Népjóléti 
Szolgálat által – jelenleg a kórház te-
rületén – üzemeltetett szociális konyha 
költözik majd át megújuló épületbe ez 
év nyarán. Az önkormányzat 31 millió 
forint saját forrásból további hat épület-
re tetetett fel napelemet, növelve ezzel 
is az energiahatékonyságot. Az Ipari 
Park fejlesztésének első üteme 2023. 
év végére valósult meg, aminek során 

11 hektárral növekedett a korábban 
29 hektáros terület. Az útépítés, köz-
világítás, víz- és szennyvízvezetékek, 
valamint az elektromos hálózat kiala-
kításával előközművesített területet 
fejlesztjük tovább a második ütemben, 
aminek során közművesített telkeket 
kialakítva fogadhatjuk majd az újonnan 
betelepülő cégeket, vállalkozásokat. A 
fejlesztés része egy új út kialakítása, 
amely az alsósági Marx utcával köti 
össze a területet. Elnyert pályázatunk 
van a Szomraky utca felújítására, par-
kolók építésére, a fejlesztést az idén 
tervezzük befejezni. Folyamatban van a 
Vulkán fürdő új csúszdamedence-léte-
sítésénék közbeszerzési eljárása, az idén 
ezzel a beruházással is elkészülünk. 
Szintén a fürdő fejlesztését érinti egy 
500 kilowattos napelem park létesítése. 
Az utóbbi évek energiaár-robbanása 
miatt az energiahatékonyság fejlesztése 
érdekében mindent megteszünk, hogy 
gazdaságosabban üzemeltethető legyen 
a fürdőnk. Ehhez Önök is hozzájárul-
hatnak azzal, ha minél többen keresik 
fel, és veszik igénybe a társadalombizto-
sítási támogatással végzett kezeléseket.
Kívánom magunknak, Celldömölknek, 
hogy terveink megvalósulhassanak. Kí-
vánom mindannyiuknak a személyes 
életükben az új évre. Köszöntsük a jö-
vőbe vetett hitünkkel az új esztendőt! 
Boldog új esztendőt, Celldömölk!  

Fehér László
 polgármester

Tisztelt Olvasók! Kedves Celldömölkiek! Fogadom
’Új év, új én.’ Annyiszor hal-
lottam és olvastam már ezt 
különböző platformokon. Az 
óév utolsó napján mindenki egy 
kicsit felelőtlen módon bocsát-
kozik bele a fogadalmak tételébe, 
melyeket aztán egy hét után el is 
feled majd. Nincs is ezzel semmi 
probléma. Miért is kellene egy új 
esztendő beköszöntével megvál-
tanunk a világot? Miért is lenne 
ez más, mint a többi nap életünk 
során? Nem lehetne, hogy ez al-
kalommal ne hamis ígéreteket 
tegyünk, hanem ehelyett hoz-
zuk ki a lehető legtöbbet a ’régi’ 
önmagunkból? Nem kell az ’új 
én’, csupán egy ’jobb én’. Ezt 
pedig ne csak saját magunkért 
tegyük meg: legyen a jobbik 
verziónk olyan, melyet a minket 
körülvevők is érzékelnek majd.

- nfm -
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A tavalyi év utolsó testületi ülésén 
12 napirendi pontot tárgyalt a vá-
rosvezetés. Az ünnepi műsorral 
egybekötött ülést december 18-án 
tartották meg.

Sok évre visszanyúló hagyománya 
van annak, hogy a városvezetés ünne-
pi műsorral nyitja meg a képviselő-tes-
tület utolsó, karácsonyt megelőző 
ülését. Ez alkalommal a Celldömölki 
Ádám Jenő Alapfokú Művészeti Is-
kola tanárai, Gregorich Zsófia és La-
katné Molnár Adél, valamint a Soltis 
Lajos Színház művésze, Tóth Ákos 
kedveskedtek egy zenés-verses ösz-
szeállítással a város lakosságának. Az 
ülés érdemi szakaszát Fehér László 
polgármester a két ülés között történ-
tekről szóló beszámolójával nyitotta 
meg. A várost vezető grémium ösz-
szesen 12 napirendi pontot tárgyalt. 
Ennek körében döntöttek arról, hogy 

az Építési és Közlekedési Miniszté-
riummal korábban megkötött szer-
ződést a továbbiakban is meg kívánja 
hosszabbítani a város. A megállapo-
dás alapján bizonyos, tételesen fel-
sorolt helyközi járatok használatára 
továbbra is lehetősége nyílik a cell-
dömölkieknek helyi buszbérletük, 
valamint vonaljegyük felmutatásá-
val. Elfogadták a képviselő-testület 
2025-re vonatkozó munkatervét is, 

mely szerint az idei évben 6 rendes 
ülés megtartása várható. A testület 
ezen ülésén számolt be a Humán 
Ügyek Bizottságának elnöke, Gasz-
tonyiné Fódi Zita a megítélt Bursa 
Hungarica támogatásokról. Mint azt 
a beszámolóból megtudhattuk, az 
Önkormányzat minden beérkezett 
pályázatot pozitívan bírált el, így eb-
ben a támogatási időszakban 37 diák 
részesülhet a felsőoktatási, szociális 
ösztöndíjban.   
 »Dr. Novák Fanni

Évzáró ülést tartott a képviselő-testület

Celldömölk Város Önkormányzata 
egy újabb sikeres pályázatot tud-
hat magáénak. Közel ötvenmillió 
forintnyi európai uniós támogatást 
ítéltek meg az önkormányzat szá-
mára humán fejlesztések megvaló-
sítására.

Egy város alapvető értékeit képviselik 
az ott megvalósuló programok, képzé-
sek. Celldömölk Város Önkormány-
zata, valamint intézményei mindig 

elkötelezetten vállalták ezek megva-
lósítását. Ezen túl a lehető legtöbb 
pályázati lehetőséget is igyekeznek 
megragadni. Ez alkalommal 49 millió 
forint európai uniós támogatást ítél-
tek meg a konzorciumvezető önkor-
mányzat számára humán fejlesztések 
megvalósítására. Ezen belül a témák 
tartalmazzák többek között a sport, 
készségfejlesztés, kultúra, valamint 
bűnmegelőzés körét is. Az érintett 
korosztály is sokrétűnek mondható: 

az ifjúságot és idősebb korosztályt 
megcélzó rendezvények szervezését 
is lefedi a projekt. Az önkormányza-
ton túl a konzorcium tagjait képezik 
civil szervezetek, valamint intézmé-
nyek és gazdasági társaság is. Így a 
Kemenesaljai Művelődési Központ 
és Könyvtár, a Népjóléti Szolgálat, a 
Kemenes Szolgáltató Kft., a Cselekvő 
Összefogással Celldömölkért Egye-
sület, valamint az Együtt Celldömölk 
Városért Egyesület is részt vesz majd a 
következő időszakban a megvalósítás 
folyamatában. »Dr. Novák Fanni

Ismételt pályázati siker Celldömölkön

Celldömölk egy szépkorú lakóját 
köszöntötték az új év kezdetén. Né-
meth Bélát 90. születésnapja alkal-
mából kereste fel a városvezetés 
január 6-án.

Németh Béla egy Veszprém megyei 
faluban, Bakonykoppányban látta 
meg a napvilágot 1935-ben. Életének 
nagy részét a költözködés töltötte be: 
megfordult többek között Nemessza-
lókon, Kemenesmagasiban, Buda-
pesten, Szentendrén, valamint Pápán 
is. Vasesztergályosnak tanult, majd 
később a szombathelyi Latinka Sán-
dor Gépipari Technikumba járt, aztán 
az érettségi vizsgát is letette. Vasesz-
tergályosból gépjármű előadó lett az 
Építési Főnökség berkein belül, mely 
nyugdíjazásáig munkahelyéül szol-
gált. Fiatalkorától kezdve nagyon fon-
tos szerepet töltött be életében a sport, 
a futball állt szívéhez legközelebb. 
Nagy büszkeséggel tölti el, hogy a 
Fradi ifi csapatát is erősíthette. A fut-

ball által került Celldömölkre is, ahol 
éveken keresztül a CVSE csapatában 
játszott. Itt talált rá a szerelem is, így 
a város lett a végleges otthona. Fele-
ségével 65 éve állnak egymás mellett 
jóban és rosszban egyaránt. Ma már 
két gyermekükön túl három unoká-
juk és egy dédunokájuk teszi teljessé 
napjaikat. A mai napig aktív életet él, 
melynek titkát sokszor és sok helyütt 
kíváncsian tudakolják tőle. Béla bácsi 
válasza egyszerű: a mértékletesség, a 
gének és a szerencse vezette el idáig 
egész életében. Az ünnepeltet január 
6-án a városvezetés nevében Fehér 
László polgármester, Söptei Józsefné 
alpolgármester és Farkas Gábor jegy-
ző kereste fel, akik sok boldogságot 
és még sok hosszú évet kívántak az 
ünnepeltnek. 
 »Dr. Novák Fanni

A város köszönti kilencvenéves lakóját
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Az első szó a köszöneté mindenki 
irányába, azért, hogy 2024-ben is 
mód nyílhatott együttműködéssel 
szolgálni Celldömölköt. 

Emlékezzünk csak! Az év elején 
nagy ünnepség keretében a vá-
rossá avatás 45. évfordulója előtt 
tisztelegtünk. Ennek keretében ki-
fejezhettünk hálánkat a település 
valamennyi polgárának és mind-
azoknak, akik e helyet építették. 
Összegezve arról is beszámolhat-
tam, hogy közös munkánk révén 
az elmúlt tíz évben sok lépést te-
hettünk Kemenesalja fővárosáért, 
annak mentén, amit célként 2014-
ben kitűztem magam elé. Ez azó-
ta se változott. Ezzel kapcsolatban 
így fogalmaztam az ünnepségen a 
beszédemben: „Amit én szeretnék 
tenni az nem más, minthogy jó és 
maradandó dolgokat alkothassunk a 
helyiek érdekében. Ennek révén az 
utolsó tíz évben már együtt, közös 
munkával érhettünk el kimagasló 
eredményeket, amellyel folytathat-
tuk az 1979-ben megkezdett utat. 
Volt, amikor kezdeményezőként, 
volt, amikor lobbistaként számos jó 
és maradandó cél elérése érdekében 
adatott meg számomra, hogy segít-
sem, szolgálhassam Celldömölköt. 
Ilyen volt például a kolostor, a vasú-
tállomás, a járási székhely, iskolák, 
a piac, a főút felújítása. A sort azon-
ban még hosszan folytathatnám. 
Mindezekhez sikerült lobbimunká-
val kormányzati döntést, támoga-
tást szerezni. Ezek nélkül a város 
összképe is más lenne. De más len-
ne azon beruházások nélkül is, 
amelyek megvalósulása veszélybe 
került volna, annak ellenére, hogy 
volt eredményes pályázat, de mégis 
nagyarányú költségnövekményre, 
tehát újabb forrásokra volt szükség. 
A közelmúlt fejlesztései között is 
találunk ilyeneket, hiszen például 

a város vasutashagyományai előtt 
tisztelgő Vasparipa beruházásra 
nagyon jelentős hazai többlettámo-
gatás érkezett. Ha előre tekintünk, 
akkor azt láthatjuk, hogy a várme-
gyei önkormányzat által koordinált 
pályázati rendszerben újabb fejlesz-
tések valósulhatnak meg. Összesé-
gében közel 3 milliárd Ft értékben 
hét pályázat eredményei fogják gaz-
dagítani a várost. 
Ezen Celldömölköt érintő döntések 
abban a környezetben történtek, 
amikor a legbizonytalanabb volt az, 
hogy megkapjuk e a nekünk jogosan 
járó fejlesztési forrásokat. A ma-
gyar kormány a hazai költségvetés 
terhére vállalta azt, hogy ezek mel-
lé áll. A város fejlődése tehát újabb 
lépésekkel folytatódhat. Még van 
azonban cél, még van feladat: ma-
radjunk szövetségben mindannyian 
Celldömölkért. Azért a településért, 
amelyre otthonukként büszkék le-
hetnek!” – Így fogalmaztam tehát a 
45. évfordulón. Mindezt azért idé-
zem ide, mert a város jubileuma ré-
vén rámutat a közös eredményekre, 
amelyeket Magyarország Kormá-
nyának partnerségével, támogatásá-
val érhettünk el. 
A beruházások tekintetében 2024 
egyik legnagyobb fejlesztése, 
amit lezártak, az az előbb említett 
Vasparipa projekt volt. Ahogy arra 
már az imént céloztam, az a TOP-os 
támogatás, amit ennek létrehozásá-
ra biztosítottak nem volt elegendő a 
fejlesztéshez. Komoly lobbimunká-
val sikerült elérni, hogy a hiányzó, 
nagyon jelentős összeget a kormány 
biztosítsa. Ez az attrakció a Ság 
hegy lábánál új vonzerőt jelent-
het és új élményeket biztosíthat az 
itt élőknek és az ide látogatóknak. 
Pályázati források felhasználásával 
befejeződött az Alsósági Tagóvoda 
350 milliós felújítása és 173 mil-
liós energetikai fejlesztést is beje-
lenthettünk. Sor került a szociális 
konyha felújításának projektnyitó 
rendezvényére is, amelyre kétszáz-
millió érkezett. Kisebb beszerzések 
kapcsán azt eleveníteném fel, ami-
kor az általános iskolában az ötödi-
keseknek tanulást segítő eszközöket 
adhattunk át. Ezzel tovább folytató-
dott a laptop program. 
Ha szép, szimbolikus eseményekre, 
pillanatokra térünk rá, a követke-
zőket láthatjuk: száz éve született 
Móritz Sándor Munkácsy-díjas fes-

tőművész. Centenáriumát ünne-
pelte a református gyülekezet. 
Kilencvenéves lett a Ság hegyi 
Trianon-emlékkereszt. A Népjóléti 
Szolgálat fennállásának 35. évfor-
dulójára szervezett ünnepséget. A 
Kemenesaljai Nimród Vadásztársa-
ság hat évtizedes múltja előtt tisz-
telgett. 
Büszkék lehetünk azokra, akik 
2024-ben kitűntetésben részesültek 
helyi, vármegyei és országos szin-
ten. Kiemelendő, hogy a várossá 
avatás 45. évfordulóján díszpolgári 
címet adományoztak Káldos Gyula 
nyugalmazott könyvtárigazgató-
nak. Felidézhetjük azt is, hogy Vas 
Vármegye díszpolgára lett Eszter-
gályos Jenő és a Magyar Arany Ér-
demkereszt kitüntetésben részesült 
Hajba Balázs természetfilmes ope-
ratőr. 
Ennek az évnek szomorú híre volt 
számomra, amikor arról értesültem, 
hogy elhunyt Nagy László, korábbi 
önkormányzati képviselő. Tisztelet-
tel emlékezhetünk Dr. Várnai Le-
ventére is. 
Szólni kell arról is, hogy szeptem-
ber elején Csönge és Kenyeri térsé-
gében nagyon jelentős terület vált 
a lángok martalékává. A tűz ellen 
küzdő celldömölki tűzoltók helytál-
lása példaértékű volt. 
2024-ben is sokan jártak erről a 
vidékről közreműködésünkkel az 
Országházban. Jó dolog, ha hely-
ben tudunk találkozni, de legalább 
ilyen jó, ha erre Budapesten nyílik 
lehetőség, hiszen az Országház a 
vasiaké is. Arra bátorítok minden-
kit, hogy éljen ezzel a lehetőséggel, 
amely nagy élményt jelent. 
Végül a június 9-ei választásról. 
Megtiszteltetés, hogy politikai kö-
zösségünk kimagasló mértékű tá-
mogatást kapott mind a vármegyei, 
mind az EP-listán. Celldömölk 
megválasztott polgármesterének és 
a képviselőknek sok sikert kívánok, 
az itt élők érdekében. Továbbra is 
arra kérek mindenkit, hogy ne azt 
keressük, ami szétválaszt, hanem 
azt, ami összeköt. Ez pedig Celldö-
mölk és a celldömölkiek. 
Együttes erővel, mindenkivel ösz-
szefogva alázattal és szorgalommal 
dolgozzunk a jövőben is azon, hogy 
a mindannyiunk által szeretett vá-
ros fejlődni tudjon valamennyi itt 
élő javára, hiszen közös ügyünk: 
Celldömölk! 
 Ágh Péter
 országgyűlési képviselő  

Közös ügyünk: Celldömölk! 
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A tavalyi esztendő zárásaként tar-
totta meg hagyományos karácsonyi 
hangversenyét a Celldömölki Ádám 
Jenő Alapfokú Művészeti Iskola. A 
növendékek családjaik és tanáraik 
körében gyűltek össze az iskola ka-
maratermében december 16-án.
A karácsonyi várakozás elenged-
hetetlen része a muzsika. Azt meg-

előzve számtalan otthon falai közt 
csendülnek fel a népszerű ünnepi 
dallamok, melyek által még köze-
lebb érezhetik magukat az emberek 
a közeledő ünnephez. Az Ádám Jenő  
Alapfokú Művészeti Iskolában szin-
tén ezt hirdetve rendezik meg évről 
évre a ’Karácsonyi koncertet’, me-
lyen növendékek és tanárok együtt 

adhatják át a zene örömét és az ün-
nep meghittségét. Az immár hagyo-
mányosnak mondható hangversenyen 
ez alkalommal szinte minden tanszak 
növendékei képviseltették magukat 
az eseményen, ahol ismert és kevésbé 
ismert dallamok egyaránt felcsendül-
tek. A tanárok és diákok közös pro-
dukciója pedig tökéletes záróakkordja 
volt az ünnepi rendezvénynek. 
 »Dr. Novák Fanni

Karácsonyi dallamok kíséretében

Az elmúlt hónap végén ünnepi han-
gulat söpört végig a Népjóléti Szol-
gálat egységeiben. Advent utolsó 
hetében sorra rendezték meg az 
egyes részlegek karácsonyváró ün-
nepélyeiket.

A karácsonyt megelőző hét a vá-
rakozás jegyében telt városunk 
intézményeiben is. A Népjóléti 
Szolgálat minden részlege meg-
szervezte saját karácsonyi műsorát. 
A rendezvények sorát a Támogató 
Szolgálat ellátottjai és munkatársai 
nyitották meg. Ezt követően aztán 
az intézmény idős ellátó egységei-
be is beköltözött az ünnepi hangu-
lat, ahol a Celldömölki Ádám Jenő 
Alapfokú Művészeti Iskola diákjai 
örvendeztették meg az ott lakókat 
műsorukkal. A Nappali Támoga-

tó Központ-Fogyatékosok Nappa-
li Ellátása részegység ellátottjai 
is karácsonyi hangulatban várták 
meghívott vendégeiket: zenés-tán-
cos műsorukkal és karácsonyi köl-
teményekkel csempésztek ünnepi 
hangulatot a jelenlévők szívébe. Az 
I-es számú Idősek Klubjának ünne-
pi rendezvényére a Szent Benedek 
Katolikus Általános Iskola diákjai 
érkeztek előadásukkal, mely során 
’A kis gyufaárus lány’ története ele-
venedett meg. Az intézmény kará-
csonyi ünnepélyeinek sorát pedig az 
alsósági klubban zárták le. A mű-
sorok melegsége és meghittsége a 
legnagyobb ajándék, melyet a részt-
vevők magukkal vihettek és lelkük 
képzeletbeli karácsonyfája alá te-
hettek, ezzel hozzájárulva az ünnep 
valódi üzenetének közvetítéshez és 
megéléshez otthonaikban is.   
 »Dr. Novák Fanni

Karácsonyvárás a Népjóléti Szolgálatnál

Fellobbant az adventi koszo-
rú utolsó gyertyalángja is Cell-
dömölk, illetve a két városrész 
központjában. A szeretet gyertyá-
jának meggyújtása köré szervezett 
ünnepi program december 21-én 
zajlott mindhárom helyszínen.

Az izsákfai városrészen rendezett 
gyertyagyújtási ünnepség keretében 

köszöntőt mondott Horváth Tünde, 
az Alsóság-Izsákfai Részönkor-
mányzat tagja, Alsóságon pedig dr. 
Kovács Zoltán, az Alsóság-Izsákfai 
Részönkormányzat vezetője. Mind-
két helyszínen igét hirdetett Majláth 
Tihamér katolikus plébános és Ke-
rekes Csaba evangélikus lelkész, az 
ünnepi rendezvény közreműködői a 
Vas Vármegyei Szakképzési Cent-
rum Eötvös Loránd Szakképző Is-
kolájának két diákja, Tomasits Márk 
és Horváth Rebeka voltak. 
A celldömölki városközpont gyer-
tyagyújtási programjának elején a 
Liszt Ferenc Vegyeskar varázsolt 
ünnepi hangulatot a térre, az ünnepi 
beszédet Fehér László polgármes-
tertől hallhatták a Szentháromság 
térre kilátogatók. Ökumenikus 
igehirdetést tartott Rátkai István 
káplán és Rác Dénes evangélikus 
lelkész. 
Az ünnepi gondolatok után a szere-

tetet szimbolizáló negyedik adventi 
gyertya meggyújtására került sor 
Nagy Zoltán alpolgármester, Farkas 
Gábor jegyző és a két egyház képvi-
selőjének közreműködésével. 
Az ezt követő ünnepi összeállítás-
ban elsőként Marton Laura tánccso-
portjai szerepeltek, majd a Kertai 
Általános Iskola diákjai léptek fel. 
A Vas Vármegyei Szakképzési 
Centrum Eötvös Loránd Szakkép-
ző Iskolájának két diákja Horváth 
Rebeka énekkel, Tomasits Márk pe-
dig verssel szerepelt. Őket követte 
néhány dallal Fábri Sándor Márk a 
Celldömölki Berzsenyi Dániel Gim-
názium tanulója. A program folyta-
tásában a művelődési központban 
működő Szenior Örömtánc Csoport 
táncosai működtek közre. Az este 
hátralevő részében pedig a Girl’s 
Csak Csajok Énekes Együttes szó-
rakoztatta népszerű slágerekkel az 
ezévi utolsó adventi gyertyagyújtás 
közönségét.    
 »Reiner Anita

A szeretet gyertyája is fellobbant
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Karácsony alkalmából, a hagyo-
mányt folytatva köszöntötték Al-
sóság és Izsákfa szépkorú lakóit. A 
rendezvényeket december 16-án és 
december 17-én szervezték meg a 
városrészéken.

„A karácsony olyan, mint egy pont 
a hosszú mondat után. Itt meg kell 
állni. Szünetet kell tartani, mert 
utána egy új mondat következik.” 
Friedrich Lajos idézete pontosan 
kifejezi a karácsony valódi lényét. 
Ezt az üzenetet hirdetik az ünnepet 
megelőző rendezvények, valamint 
összejövetelek, melyekből Celldö-
mölkön sincs hiány. 
Már hagyományosnak mondha-
tó, hogy ebben az időszakban ün-
nepi eseményre invitálják meg az 
alsósági és izsákfai városrészek 
hatvan évnél idősebb, valamint 
nyugdíjas lakóit. A műsorral egy-
bekötött esteket Celldömölk Város 
Önkormányzata az Alsóság- Izsák-
fai Részönkormányzattal közösen 

szervezve rendezi meg évről évre. 
A rendezvényeket Fehér László 
polgármester, illetve Dr. Kovács 
Zoltán részönkormányzat vezető 
ünnepi köszöntője nyitotta meg. 
Őket követően a történelmi egy-
házak képviselői, Kerekes Csaba 
evangélikus lelkész és Majláth Ti-
hamér katolikus plébános mondtak 
áldást a megjelentekre. Az ünnepi 
események fényét az Alsósági Tagis-
kola diákjainak műsora emelte, akik 
mindkét alkalommal rövid összeál-
lítással kedveskedtek a településré-
szek szépkorú lakóinak. 
Az összejöveteleket közös vacso-
ra zárta, melyhez zenés műsort és 
talpalávalót szolgáltatott Szórády 
Szabolcs, ezzel alapozva meg az est 
hátralévő részét.  
 »Dr. Novák Fanni

Folytatódott a karácsonyi hagyomány

A tavalyi év záróakkordjaként 
szervezte meg hagyományos jó-
tékonysági koncertjét az Együtt 
Celldömölk Városért Egyesület. 
Ez alkalommal, a helyi kötődéssel 
is bíró Hound Dogs Rock and Roll 
Tribute Zenekar örvendeztette 
meg a közönséget népszerű sláge-
rekkel.

Évekre visszanyúló hagyománya van 
a karácsonyt megelőző jótékonysági 
koncertnek, melyet az Együtt Cell-
dömölk Városért Egyesület álmodott 
meg. Minden alkalommal egy-egy in-
tézmény, vagy szervezet támogatását 
tűzik ki maguk elé célul. Az egyesü-
let idén is megszervezte Celldömölk 
Város Önkormányzatával együttmű-
ködve a rendezvényt, melynek egyik 
fő támogatója az OTP Bank Nyrt. 
volt. Ez alkalommal a Népjóléti Szol-
gálat számára, valamint a Soltis Lajos 
Színház és a Celldömölki Berzsenyi 
Dániel Gimnázium együttműködé-
sének támogatására ajánlották fel a 
koncert bevételéből befolyt összeget. 

Az esemény szellemiségét minden 
alkalommal a karácsonyi várakozás 
teszi egyedivé, hiszen az adomá-
nyozók lelkük karácsonyfája alá he-
lyezhetik a jó tettet. Ez alkalommal 
a Hound Dogs Rock and Roll Tribute 
Zenekar töltötte meg időtlen sláge-
rekkel a Kemenesaljai Művelődési 
Központ és Könyvtár színháztermét. 
A formáció tagjaként a celldömölki 
születésű Süle Nóra is megjelent a 
színpadon. A rendezvény végén Ma-

rics Sándorné az egyesület elnöke 
háláját fejezte ki az összes támogató 
számára. Beszédében kiemelte, hogy 
a helybeliek ismét tanúbizonyságot 
tettek arról, hogy milyen sokra is ké-
pes a közösség összefogása. A Prima 
Primissima-díj alapítójának, Demján 
Sándornak gondolatát idézve adott 
útravalót minden résztvevő számára, 
miszerint „Akinek tele a zsebe, le-
gyen meleg a szíve.”
 »Dr. Novák Fanni

Szívek és hangok találkozása-koncert a jótékonyság jegyében

A következő év második felében új 
köntösbe öltöztetjük az Új Keme-
nesalját. Terveink szerint lapunk 
-reagálva a modern kor elvárása-
ira- az online térben is elérhetővé 
válik majd. Ezzel párhuzamosan 
azonban, a nyomtatott újság pél-

dányszáma csökkenni fog. Kérjük 
Önöket, ha továbbra is szeretnék 
nyomtatásban olvasni az Új Keme-
nesalját, jelezzenek számunkra az 
alábbi e-mail címen postai levelezé-
si címük megadásával, vagy pedig 
hívják a megjelölt telefonszámot! 
Igyekszünk felmérni az igényeket, 
hogy azok számára is elérhető ma-
radjon újságunk, akik a nyomtatott 

sajtót preferálják. A változtatások-
ról bővebben a későbbiekben tájé-
koztatjuk majd Önöket!
A leveleket az ujkemenesalja@cell-
domolk.hu címre várjuk! 
Jelezhetik igényüket a 06-70/708-
3741-es telefonszámon is. 

Köszönjük szépen együttműködé-
süket!

Kedves Olvasóink!
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Január 9-én gyűlt össze a honis-
merők egy része, hogy az új év 
új feladatait vegyük számba. A 
nagy, globális célkitűzések figye-
lembevételével fogalmaztuk meg 
az új esztendő feladatait: a pápa 
által meghirdetett szent év, a 
Szombathelyi Egyházmegye püs-
pöke szerint: Celldömölk kiemelt 
zarándokhely, Lancsics Bonifác 
emlékév a tavalyi folytatásaként, 
Kresznerics Ferenc nyelvész, plé-
bános könyvtárunk névadója.

Mivel kéthetente csütörtökönként 
szeptembertől június végéig tartjuk a 
foglalkozásainkat, a visszatekintést 
is a szeptemberi kezdéstől tettük. Si-
keres évadkezdésünk a leendő múze-
umban történt, majd fő szponzorunk 
Esztergályos Jenő tanár úr vendé-
geként az Árpád-házban folytattuk. 
A József Attila utca 3. számú épület 
felújítása az adományozók jó szán-
déka következtében olyan szinten 
van, hogy már a szokásos kerekasz-
tal összejövetelünket ott tarthattuk. 
Márton napi szokások felidézésével, 
a Ság hegy szőlő -és bortermelési 
nehézségeinek és örömeinek elmon-
dása után, borkóstolóval folytattuk 
a foglalkozást jeles szakember, tag-
társunk vezetésével. Mindenszentek 
idején, a temetőlátogatás során meg-
emlékeztünk a sírjuknál a hajdani 
honismeretesekről, a vidéki tagtár-
sainkra gondolva a nagy keresztnél 
gyújtottunk mécsest. Nagyon érde-
kes helytörténeti fényképfelvételek 
és képeslapok levetítésével minden 
tagtársunk egy-egy ház bemutatása 
során elmondhatta emlékeit az ott 
lakókról, anekdotákat meséltek ró-
luk. Egyik ilyen képeslap kinagyít-

va a celldömölki kormányhivatal 
falát is díszíti. Adventi képeslapokat 
a gyűjtő ajánlott a figyelmünkbe, 
kiemelve néhány jellegzetességet, 
érdekességet, csoportosítva egyes 
korok szerint. A sikeres bemutatók 
után elhatároztuk, hogy mindezt az 
élményt a jövőben a város lakossá-
gával is megosztjuk. Nehézségeink, 
mint általában a többi civil szerve-
zeteknek, az anyagi ellehetetlenülés. 
Gondoskodni kell a múzeum épüle-
tének karbantartásáról, fizetni kell a 

közüzemi díjakat, melyek nagysága 
olyan, mintha gazdálkodó szervezet 
lennénk, holott az évi biztos bevé-
tel a tagdíjakból tevődik össze. Az 
anyagi biztonságot az adományok, 
az önkormányzat és a tagtársak lel-
kes önkéntes munkája adja. Számta-
lan fizikai munkaórát fordítottak a 
volt zeneiskola épület nagy termének 
felújítására. A pénzforrások előte-
remtése két év után pályázat útján 
is lehetséges, az SZJA 1 %-os fel-
ajánlását még az idén sem kérhetjük, 
mivel ügyvéd által megfogalmazott 
alapszabályunk egyik mondatában 
egy szóval a NAV által támasztott 
követelménynek nem felelt meg. 
Jó lenne a szponzorok, a gazdasági 
szféra önzetlen anyagi támogatása 
is. Működésünk során bebizonyo-
sodott a cégek és családi vállalko-
zások érdekeltté tétele elsősorban a 
jó személyi kapcsolatok és a rokoni 
szálak kihasználásának függvénye. 
Pedig a helytörténeti – honismereti 
munka a közösség egészének a ja-
vát és nem a profitszerzést szolgálja. 
Örömmel vettük tudomásul, hogy 
a „Kiállítótér kialakítása” címmel 
benyújtott pályázatunkat a Bethlen 

Gábor Alapkezelő Zrt. érvényesnek 
nyilvánította, reménykedve várjuk 
a számunkra kedvező elbírálást. Fő 
szponzorunk Esztergályos Jenő ta-
nár úr az idén is átutalta jelentős ösz-
szegű támogatását, Hetényi József 
helytörténész is tett egy felajánlást. 
A továbbiakban minden foglalkozás-
nak megvan a témája és a felelőse. 
Legközelebb a magyar kultúra napja 
alkalmából dr. Lenner Tibor szerve-
zésében dr. Fűzfa Balázs irodalom-
történész tart előadást Berzsenyi 
Dánielről. A farsangi vígasságok, 
szokások után Gayer Gyulára em-
lékezünk. Hallhatunk a családfaku-
tatás mikéntjéről, régi celldömölki 
mesterségekről. A költészet napján 
mindenki elmondhatja számára ked-
ves versét. Bors Géza tagtársunk be-
mutatja Vas megyei képeslapokból 
összeállított könyvét. Szó lesz még 
régi bencés szerzetesekről, akik itt 
töltötték szolgálati idejüket Celldö-
mölkön. Tagtársaink javaslatára „Itt 
alkotni, teremteni kell” címmel em-
léket állítunk a leendő múzeumban 
mindazoknak, akik településünket 
megalapozták, tettek azért, hogy 
fennmaradjon, fejlesztették, jelen-
tőset alkottak, és elvitték hírét szerte 
az országban. E témában a fiatalok 
számára pályázatot hirdetünk a II. 
félévben. A kiállítóteret szeretnénk 
mihamarabb megnyitni az érdeklő-
dők előtt. Számtalan dokumentum 
áll rendelkezésünkre, most viszont 
tárgyi felajánlásokat kérünk a la-
kosságtól. Kérjük, hogy a padláson 
itt-ott hányódó, a dédszülőknek fon-
tos emlékeket, mesterségek tárgyi 
eszközeit ne dobják el, ajánlják fel a 
múzeum részére. Sokszor a felújítás 
során előkerült, másnak értéktelen 
tárgy fontos dolog lenne a helytörté-
net számára. Ez az évindító foglalko-
zásunk is ötletekben, javaslatokban 
gazdagon és jó hangulatban telt el. 
A Celldömölk és Kemenesalja Hon-
ismereti és Kulturális Egyesület ez-
úton is boldog új évet kíván! 
 Lendvay Istvánné
 egyesületi elnök

Megnyitották az évet a honismeretisek

Tisztelettel tájékoztatjuk 
kedves Olvasóinkat, 

hogy lapunk 
következő száma 

2025. február 14-én 
jelenik meg.



Új Kemenesalja »   2025. 01. 24.

9

» K U LT Ú R A

Városi könyvtárunk névadója 1832. 
január 18-án hunyt el utolsó szolgá-
lati helyén, Alsóságon. A tudós pap 
emléke előtt 2015 óta minden évben 
tisztelegnek sírhelyénél az emléke-
zés koszorúinak elhelyezésével, mely 
megemlékezésre idén január 16-án 
került sor.

Kresznerics Ferenc 1766. február-
jában született Iváncon. Igazi 
polihisztor volt, aki nemcsak 
plébánosként, de tanárként, aka-
démikusként és szótáríróként is 
letette a névjegyét. Már egészen 
fiatal korában a könyvek és a tudo-
mányok szerelmese lett. A magyar 

nyelven kívül hat idegen nyelvet 
sajátított el élete során. Sírhelyét 
2007-ben a Nemzeti Emlékhely és 
Kegyeleti Bizottság a Nemzeti Sírk-
ert részévé nyilvánította. Alakja 
meghatározó Celldömölk és Al-
sóság történelme szempontjából is. 
Emléke előtt a Celldömölk Város 
Önkormányzata, valamint a Ke-
menesaljai Művelődési Központ és 
Könyvtár szervezésében megvaló-
suló megemlékezéssel tisztelegnek 
2015 óta az alsósági temetőben. 
Január 16-án Majláth Tihamér al-
sósági plébános méltató gondolatai 
után az emlékezés koszorúit helyez-
ték el a tudós pap nyughelyénél az 

önkormányzat, részönkormányzat, 
intézmények, civil szervezetek, az 
alsósági plébánia és a Kresznerics-
díjasok képviselői. A megemlékezést 
követően Majláth Tihamér a tudós 
pap utódja agapéra, szeretetven-
dégségre invitálta meg az emlékező 
közösséget. »Dr. Novák Fanni

A tudós papra emlékeztek

A tavalyi évben indult Kresznerics 
Ferenc Szabadegyetem negyedik 
előadására január 18-án került sor 
az alsósági katolikus templomban. 
A soron következő program ven-
dégelőadója Dr. Tóth Péter (szer-
zői nevén Lőcsei Péter) tudóstanár, 
irodalomtörténész volt, aki a sza-
badegyetem névadójának életébe és 
munkásságába engedett bepillan-
tást.

A Kresznerics Ferenc esperes-plébá-
nos, tanár, akadémikus és szótáríróról 
szóló előadás éppen halála napjának 
193. évfordulóján hangzott el abban 
a templomban, ahol 1812-től 1832-
es haláláig két évtizeden át teljesített 
papi szolgálatot. A rendezvény kezde-
tén a szervezők nevében Dala Ferenc 
köszöntötte az egybegyűlteket, majd 
átadta a szót dr. Tóth Péter tudóstanár, 
irodalomtörténésznek, aki Kreszne-
rics Ferenc életéről és munkásságáról 
osztott meg értékes információkat 
hallgatóságával. Nyelvészeti munkás-
sága alapját olvasmányélményeinek 
akkurátus pontossággal több kötet-
ben való lejegyzetelése adta, majd a 
későbbiekben nekiállt olvasmány-
naplóit tételesen rendszerezni. A több 
ezer oldalas kézirat utóbb szótárához 
is adattárként szolgált. Két évtizedes 
gyűjtés után 1808-ban kezdte el ren-
dezni gyökérrendű szótárának anya-
gát, melynek különlegessége, hogy 

nem mechanikus ABC sorrendben, 
hanem gyökerek és szótövek alap-
ján csoportosítja a kifejezéseket. Az 
anyaggyűjtés és rendszerezés során 
ügyelt arra, hogy az egyes kifejezé-
seket minél pontosabban, hiteleseb-
ben adatolja, igyekezett kideríteni a 
szavak gyökerét. Kresznerics sok-
oldalúságát mutatja, hogy papi és 
tanári hivatásának gyakorlásán túl 
megalkotta nagy hatású magyar szó-
tárát gyökérrenddel és deákozattal, 
emellett összegyűjtötte a magyar szó-
lásokat és közmondásokat. Az előa-
dás után Majláth Tihamér jelenlegi 
alsósági plébános emlékezett meg 
hálás tisztelettel elődjéről, annak szel-
lemi hagyatékáról, és hangsúlyoz-
ta példaértékű, hűséges szolgálatát, 
szorgalmát, értékteremtő tevékeny-
ségét, mellyel az alsóságiak életét 
gyarapította. A program résztvevői 
ezután koszorút helyeztek el az alsó-
sági plébánia falánál, tisztelegve a tu-
dós pap emléke és munkássága előtt.    
 »Reiner Anita

A névadó munkássága a fókuszban

A Soltis Lajos Színház 2024-ben is 
számtalan előadással és közösségi 
élménnyel várta közönségét. El-
múlt évüket a következő számada-
tok jellemzik.

A színház összesen 105 előadást tar-
tott 10 494 nézőnek, ebből kilencet 
külföldön: egyet Ausztriában, het-
ven főnek; nyolcat Erdélyben, 1222 
főnek. Csaknem százat, egészen 
pontosan 96-ot Magyarországon, 
9202 nézőnek. Celldömölkön negy-

ven előadás – 3176 nézőnek, ebből 
28 a színházépületben, 2002 néző-
nek. Tizenöt műsor – 1402 nézőnek, 
tíz Döcögtető baba-mama klub, hat 
makramé workshop, három tábor – 
egy Erdélyben, kettő Celldömölkön, 
és ezekhez kapcsolódóan: tíz tábor-
záró előadás, 270 főnek. Tavasszal 
a második Soltis Majális is megren-
dezésre került. Összesen: 120 saját 
rendezvény, melyen 11 896 néző 
vett részt. Vendégrendezvények 
száma: 23 fogadott előadás, 1734 

nézőnek. Négy fogadott műsor, 448 
nézőnek. Összesen: 27 fogadott ren-
dezvény, 2182 nézőnek. A 2024-es 
év teljes mérlege: 147 rendezvény és 
14 078 néző! 
Ezen számadatokhoz természetesen 
kellettek buzgó színjátszók, lelkes 
befogadó közönség és támogatók. 
A színház köszöni mindenkinek, 
akik velük voltak akár nézőként, 
alkotóként vagy támogatóként, és 
természetesen 2025-ben is várnak 
mindenkit sok szeretettel programja-
ikra, előadásaikra.
 »Reiner Anita

Soltis visszatekintés 2024-re
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A Szent Benedek Katolikus Általá-
nos Iskola régi hagyománya a csa-
ládnap, melynek keretében szülők 
és gyermekek együtt tölthetnek el 
egy tartalmas, programokkal gaz-
dagított, élményteli napot. Az idén 
január 11-re esett ez a vidám nap, 
mottója a közösség volt.

A közel 150 felnőtt – szülők és peda-
gógusok – és 110 gyermek közös éne-
kes ráhangolódással kezdte a napot az 
alsós iskola tornatermében. A dalokat 
az iskola pedagógusaiból álló kórus 
adta elő, bekapcsolva a jelenlévőket is 
az éneklésbe. Ezután az irodalmi szín-
padosok tréfás műsora következett, 
amelyben egy ismert népmesén ke-
resztül szemléltették, milyen ártalmas 
és furcsa dolgokat képes a pletyka vég-
hez vinni. A diákszínjátszókat az isko-

la citeraegyüttese kísérte, amely igazi 
népzenei hátteret varázsolt a meséhez. 
Ezután a gyermekekre többféle kézmű-
ves-foglalkozás: gyöngyfűzés, papír- és 
fonalszövés, kulcstartókészítés, illetve 
társasjátékozás várt az iskola pedagó-
gusainak irányításával. A legkisebbe-
ket a Hajnalcsillag Óvodába kísérték 
az óvónénik egészen a programot záró 
ebédig. Amíg a gyerekek tevékenyked-
tek, a felnőttek Rettegi Zsolt mentálhi-
giénés szakember előadását hallgatták a 
közösséghez tartozásról. Az előadó el-
mondta, hogy a mai kor nem kedvez az 
elköteleződésnek, hiszen minden arra 
biztat minket, hogyha valami nem elég 
jó, keressünk jobbat, lépjünk tovább. 
A közösség azonban nem csupa öröm, 
hanem lehetnek benne nehézségek, 
konfliktusok is, amelyeket jól kell ke-
zelni. Nagyon fontos a személyes példa, 

gyermekeinket arra kell nevelni, hogy 
találják meg azt a közösséget, amely 
számukra életre szóló élményeket ad-
hat. Az első előadást egy rövid, kötetlen 
beszélgetést tartogató, teázós, forralt 
borozgatós szünet követte. A folyta-
tásban kerekasztal-beszélgetés zajlott, 
amely kapcsolódott az elhangzott témá-
hoz. Négy, az iskolához kötődő ember 
mondta el személyes élményeit, tapasz-
talatait a saját közösségéről. Az előadó 
partnerei Rátkai István iskolalelkész, 
Thalabérné Pócza Lívia első igazgató, 
és egyben az egyik alapítótag, illetve 
két fiatal egyetemista: Czupor Anna 
és Karáth Péter voltak. Hallva őszinte 
vallomásaikat, mély gondolataikat, a je-
lenlévők megerősödhettek abban, hogy 
közösséghez tartozni élmény és feladat, 
amelyért érdemes áldozatokat hozni, 
mert a kapcsolataink segítenek át min-
ket az élet nehézségein és örömein egy-
aránt!       Czuporné Hetényi Rita

Családban és közösségben lenni jó!

„A remény nem csal meg” (Róm 5,5) 
kezdetű bullával 2024. május 9-én a 
Szent Péter bazilikában Ferenc pápa 
meghirdette a 2025-ös Szentévet. Az 
Egyház történetében ez a 27. rendes 
szentév lesz, amely tavaly december 
24-én, a bazilika szent kapujának 
megnyitásával kezdődött el, és 2026. 
január 6-án, a szent kapu bezárásá-
val ér véget.

A 2025-ös jubileumi év különleges 
ajándék és lehetőség mindannyiunk 
számára, hogy lelki életünkben meg-
erősödjünk és közelebb kerüljünk Is-
tenhez. Ferenc pápa a jubileumi év 
meghirdetésével – melynek mottója „A 
remény zarándokai” – arra hív bennün-
ket, hogy a megújulás útjára lépjünk, 
és mélyüljünk el hitünkben, hivatá-
sunkban. Ez az év egy olyan kegyelmi 
időszak lehet mindnyájunknak, amely 
lehetőséget ad arra, hogy újra rátalál-
junk Isten szeretetére, hogy a zarándo-
kúton járva erősödjünk a reményben. 
Keresztény hívőként különleges fe-
lelősségünk, hogy Isten szeretetének 
és irgalmának hordozói legyünk a vi-
lágban. A jubileumi évben meghívást 
kapunk arra, hogy felebarátaink iránti 
szeretetünket kinyilvánítsuk, és közös-
ségeink lelki életét erősítsük. Az első 
rendes szentévet VIII. Bonifác pápa hir-
dette meg 1300-ban. Bullájában egye-
temes jubileummá nyilvánított minden 
századik évet. A 13. század utolsó éve-
iben egyre érezhetőbbé vált az igény 

a keresztények körében, hogy az ősi 
hagyományoknak megfelelően a cen-
tenárium az egyetemes megbocsátás, 
a kiengesztelődés éve legyen. A katoli-
kus hagyományban a jubileumi szentév 
rendkívül fontos vallási esemény, a szo-
lidaritás, a remény, 
az igazságosság és 
az Isten szolgálatá-
ra való elkötelező-
dés éve, örömben 
és békében. Azt 
hivatott szolgálni, 
hogy megszilár-
dítsa a hitet, előse-
gítse a szolidaritás 
cselekedeteit és a 
testvéri szeretet-
közösséget az 
egyházban és a 
társadalomban. 
A jubileumok a 
kezdetektől a ke-
reszténység nagy 
e s e m é n y e i n e k 
bizonyultak, de 
egyben arról is 
tanúságot tettek, 
hogy a hitélet olyan 
valóság, amely ké-
pes befolyásolni 
az adott kor társa-
dalmi és kulturális 
életét. Az előző, 
26. nagy jubileumi 
2000-es szentév 
különleges jelentő-
séggel bírt. Szent 
II. János Pál pápa 

így foglalta össze az ezredforduló szen-
tévének jelentőségét: „A világ és az 
Egyház jövője azé a fiatal nemzedéké, 
mely ebben a században született, s a 
következőben lesz felnőtté, s lesz az új 
évezred első nemzedéke.” 

Szentév 2025
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Tavalyelőtt ünnepeltük a Himnusz 
születésének kétszázadik évforduló-
ját. Nemzeti imánk keletkezésének 
körülményeiről bizonyára sokmin-
dent tudunk, azonban a létrejöttéhez 
kötődő két személyről alig esik szó. 
Már általános iskolában megtanul-
juk, hogy papírra vetője Kölcsey 
Ferenc, zenéjének megkomponálója 
pedig Erkel Ferenc volt. Idén mind-
kettőjük születésének jubileuma 
van, álljon hát itt egy kis adalék ket-
tejük munkásságáról és közös „gyer-
mekükről”.   

A Himnusz költője Kölcsey Ferenc 
235 évvel ezelőtt született. 1823. ja-
nuár 22-én tisztázta le a Hymnus, a 
„Magyar nép zivataros századaiból” 
című legnagyobb hatású költeményét, 
mely néhány egyéb művével a kibon-
takozó reformkor legfontosabb előfu-
tárai közé emelte. Először Kisfaludy 
Károly Aurora című almanachjában 
jelent meg, kötetben pedig 1832-ben. 
A magyarságnak a 19. századig nem 
volt önálló nemzeti himnusza, mind a 
katolikusoknak, mind a reformátusok-
nak saját néphimnuszuk volt. Kölcsey 
mintegy harminc nyelvre lefordított, 
össznemzeti imádsággá váló műve 
több próbálkozás után végül 1989-ben 
került jogszabályi védelem alá, hiszen 

ekkor lett az Alkotmány szövegének 
része, mely kimondta, hogy a Magyar 
Köztársaság himnusza Kölcsey Ferenc 
költeménye Erkel Ferenc zenéjével. A 
19. század elején ugyanis hivatalos al-
kalmakkor Magyarországon az oszt-
rák császári himnuszt játszották, de 
mellette mint a magyarság kifejezője 
gyakran felhangzott a Rákóczi-indu-
ló is. A kiegyezési tárgyalások kez-
detekor, 1865. december 14-én mikor 
Ferenc József Pesten megnyitotta az 
országgyűlést, egyfajta gesztusként a 
Himnusz hangjaira vonult be. A Szózat 
megzenésítésére kiírt pályázat sikerén 
felbuzdulva Bartay Endre, a reform-
kori magyar művelődés „mindenese” 
Kölcsey Ferenc Himnuszára is pályá-
zatot hirdetett, melyen az „Itt az írás 
forgassátok,/ Érett ésszel, józanon. 
Kölcsey” jeligéjű pályázatával Erkel 
Ferenc első díjat nyert. A tizennégy be-
érkezett pályaművet a többek közt Vö-
rösmarty Mihály és Szigligeti Ede által 
fémjelzett zsűri értékelte. Erkel Ferenc 
zeneszerző és karmester a magyar 
opera úttörője, az európai színvonalú 
magyar nemzeti opera megteremtője 
215 évvel ezelőtt született. Művésze-
te a magyar nép érzelmeinek, a kor 
hangulatának tükre. 1840 és 1885 kö-
zött írt nyolc operájában a reformkor, 
a szabadságharc, az abszolutizmus, a 

kiegyezés korának képe tárul fel. Azt 
várták tőle és a dalszínháztól, hogy a 
magyar opera magyarul „beszéljen”, 
legyen méltó szövetségese Kossuthnak, 
Wesselényinek, Széchenyinek. Velük 
együtt ébressze fel a nemzet öntudatát, 
szabadság törekvéseit. A Himnuszhoz 
kötődik a magyar kultúra napjának 
emlékünnepe, melyet január 22-én tar-
tanak. A megemlékezést 1985-ben Fa-
sang Árpád zongoraművész javasolta. 
Megünneplésére a Hazafias Népfront 
Országos Tanácsa 1988. decemberi 
ülésén tett felhívást és 1989 januárjá-
ban ők szervezték meg az első évfor-
dulós rendezvénysorozatot. Kölcsey 
Ferenc költeményének kéziratát az Or-
szágos Széchényi Könyvtárban őrzik. 
Az ott elhelyezett sokmilliós gyűjte-
ményben alig kétszáz olyan okmány 
található, ami nem a könyvtár tulajdo-
nában van és ezek közé tartozik a Him-
nusz kézirata is. A felbecsülhetetlen 
értékű verskézirat a költő halála után 
a család tulajdonában maradt. A hábo-
rús zűrzavartól mentve letétként 1944 
nyarán helyezték el a könyvtárban. Az 
örökösök 2017-ben megújították az eh-
hez kapcsolódó letéti szerződést és ez 
alapján továbbra is immár határozatlan 
ideig a nemzet könyvtárában maradhat 
és az egyezség szerint évente egyszer a 
magyar kultúra napján a közönség szá-
mára is láthatóvá teszik.  
 »Reiner Anita

Kölcsey, Erkel és a Himnusz

Amikor ezek a sorok az olvasókhoz 
kerülnek, éppen 125 éve lesz, hogy 
a nagy mesélő megszületett 1900. 
január 25-én Göllén. A szépre, 
jóra és emberségre nevelő író mű-
vei minden otthonban megtalálha-
tóak: gondoljunk csak Bogáncsra, 
a hűséges nyájőrző pumira; vagy 
az író leghíresebb regényére, a 
Vukra, amiben az árván maradt 
rókakölyköt Karak, a nagybátyja 
neveli fel. 

A szerző Jókai Mór után a második 
legolvasottabb magyar írónk. Már 17 
évesen vadászélményeket szerzett, 
ekkor vadászott először egyedül egy 
somogyfajszi erdőben. Ilyen fiatalon 
vonult be önként katonának, később 
hadiérettségit is tett. Magyaróváron 
végzett az akadémián mezőgazdász-
ként. A szép természeti környezet: a 
Szigetköz, a Hanság, Magyaróvár és 
az ottani vár mind ihletet adtak neki. 
A Nimród című vadászlapban publi-

kált, ahol a szerkesztő, Kittenberger 
Kálmán bátorította az írásra, majd 
Csathó Kálmán színigazgató lett a 
pártfogója. Fekete Istvánban csak 
1934-ben tudatosult, hogy szépiro-
dalmi pályára lép. Első regénye A 
koppányi aga testamentuma egy 
regénypályázat felhívására szüle-
tett. Meg is kapta az első helyezést. 
1939-ben a Zsellérek című magyar 
szellemiségű művével szerzett első 
díjat. 1940-ben az a magasrangú 
elismerés érte, hogy beválasztották 
a Kisfaludy Társaságba. A fordulat 
évében minden megváltozott: állá-
sát is elvesztette, az ÁVH emberei 
véresre verték, erősen bántalmazták. 
Ezek után regényei nem jelenhettek 
meg, alkalmi munkákból élt, és ta-
nárként dolgozott Kunszentmárton-
ban, egy halászmesterek iskolájában. 
Itt írta meg nagyszerű szakkönyvét, 
a Halászatot. Hívő emberként jól 
viselte a megpróbáltatásokat. Írói 
túlélését novellái katolikus orgánu-

mokban való megjelenése jelentette. 
Rövidebb műveit a Vigília és az Új 
Ember közölte. 1957-ben kiadta a 
méltán népszerűvé vált Tüskevárat, 
ahol Tutajos és Bütyök, a két városi 
fiú nyaralását követheti nyomon az 
olvasó. Két évvel később megjelent 
a Téli berek is. ’58-ban készült el a 
Bogáncs filmváltozata, majd ’67-ben 
a Tüskevárból forgatott sorozat, amit 
azóta is vetítenek. 1960-ban József 
Attila-díjat kapott, majd egy évtized 
múlva a legmagasabb állami kitün-
tetés is az övé lett. 1970-ben hunyt 
el szívinfarktusban. Hamvai gyer-
mekei kérésére 2004 óta a göllei te-
metőben nyugszanak. Munkássága, 
művei azóta is velünk vannak. 1981-
ben készült el Dargay Attila rende-
zésében a Vuk című animációs film, 
aminek zenéjét Wolf Péter szerezte, 
fülbemászó főcímdala ma is ott van 
a kedves emlékek között: „Fürge ró-
kalábak, surranó kis árnyak, hipp-
hopp, jön Vuk!” »Bincze Diána

Természetszeretet és irodalom-125 éve született Fekete István
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Egyre szélsőségesebb az időjárá-
sunk, egyre extrémebb nyarak, 
telek váltják egymást. A közel-
múltban napvilágot látott egy ér-
dekes elemzés, mely szerint a 
2024-es év a legmelegebb volt 1901 
óta Magyarországon, és a 2023-as, 
csapadékos évet követően ismét 
aszályos. Akit bővebben érdekel, 
és meteorológiai szempontból szí-
vesen visszatekintene az elmúlt 
évre, merüljön el egy kicsit a Hun-
garoMet Zrt. által kibocsátott 
elemzésben. 

Tavaly a középhőmérséklet országo-
san 12,91 Celsius-fok volt, ami 2,1 
fokkal haladja meg az 1991-2020-as 
években mért 10,72 fokos átlagot, és 
a legmagasabb éves átlag a 20. század 
kezdete óta. Az eddigi legmelegebb 
2023 volt, évi középhőmérsékletét 
0,7 fokkal haladta meg a 2024-es, 
ami 1901 óta példátlan. A hónapok 
közül messze a február tért el legin-

kább az éghajlati normától: hét fokkal 
haladta meg az átlagot, a legenyhébb 
második hónap volt 1901 óta, és ek-
kora eltérést még nem tapasztaltak a 
havi átlagok összevetésénél. Az ezt 
követő március szintén a legenyhébb 
lett a 20. század eleje óta. Országo-
san a legmelegebb volt a július is, a 
második legforróbb volt az augusz-
tus, az ötödik legmelegebb a június 
és a nyolcadik legmelegebb az ápri-
lis 1901 óta. A többi hónap általában 
1-2 fokkal volt melegebb az átlagnál, 
csak november volt hűvösebb az át-
lagosnál. Az évszakokat tekintve a 
2023/2024-es tél, a 2024-es tavasz 
és a 2024-es nyár is a legmelegebb 
volt 1901 óta. A 2023-as csapadékos 
évet követően a 2024-as ismét aszá-
lyos volt, csapadékhiány jellemezte 
a legtöbb hónapot, és az országnak 
csak kis részén hullott a szokásos-
hoz közeli mennyiségű csapadék. A 
tavalyi év csapadékösszege az előze-
tes adatok szerint országos átlagban 

517,4 milliméter volt, ami 16 száza-
lékkal marad el az 1991-2020 közötti 
évek 616,0 milliméteres átlagától. Az 
év legnagyobb csapadékösszegét Ké-
kestetőn mérték, 820,3 millimétert, a 
legkisebbet Debrecen repülőtér állo-
máson (335,4 milliméter). A legtöbb 
hónap csapadékösszege országos át-
lagban elmaradt az 1991-2020-as át-
lagtól. a július a hetedik, az augusztus 
a kilencedik legszárazabb volt 1901 
óta. A legnagyobb csapadéktöbbletet 
szeptemberben mérték, akkor a szo-
kásost 63 százalékkal haladta meg 
a csapadék a forró és száraz nyarat 
követően. A hőség mellett aszály is 
sújtotta az országot. A tavalyi év csa-
padékmennyisége jelentősen elma-
radt az átlagostól, különösen február, 
március, július, augusztus, november 
és december hónapokban volt jelentős 
csapadékhiány. A 20. század kezdete 
óta a tíz legmelegebb év listáján csak 
2000 utáni év szerepel, és az utóbbi 
tíz évből nyolc rajt van ezen a listán- 
derül ki az összegzésből. 
 »Reiner Anita

1901 óta a tavalyi volt a legmelegebb év

Az új évvel az igazi téli időjárás is 
befészkelte magát városunkba. Ja-
nuárban megérkezett a karácsonykor 
még csak hőn áhított havazás Celldö-
mölkre is. Igazi csatatérré változott 
január 15-én a dr. Géfin tér, amelyet 
hógolyózó gyermekek vettek bir-

tokba. A vidám kacajok és boldog 
tekintetek a tél első igazi havazását 
éltették. Mindannyian gyermeki vá-
rakozással és hittel bizakodtunk ab-
ban, hogy ez karácsonykor történik 
majd meg. Ám, ahogy a mondás is 
tartja: ’ami késik, nem múlik’. Meg-

váratott minket, de végül Celldömölk 
utcái is hófehérbe borulhattak. Bár 
sokáig nem örülhettünk a téli álom-
világnak, bizakodjunk abban, hogy 
nemcsak a rideg és didergős napok-
kal kecsegtet minket a tél hátralévő 
másfél hónapja. Talán még egyszer 
(vagy többször) betekint majd hoz-
zánk a havazás.  »Dr. Novák Fanni

"Tél szele hóval, faggyal jő..."

Népi hagyományokból és megfigye-
lésekből bővelkedik hazánk kultúrája. 
Összegyűjtöttünk Önöknek néhányat 
az új év kezdetén, hogy láthassák, mire 
is számíthatnak az egyes napokhoz kö-
tődően. 

• Január 18.: Piroska napján, ha fagy, 
40 napig el nem hagy.
• Január 22.: Ha megcsordul Vince, 
tele lesz a pince.

• Február 24.: Mátyás jeget tör, ha ta-
lál, ha nem talál, akkor csinál.
• Március 18., 19., 21.: Sándor, Jó-
zsef, Benedek zsákban hoznak mele-
get.
• Április 12.: Amilyen az időjárás 
Gyula napján, annak az ellenkezője 
várható 40 napig.
• Május 12., 13., 14.: Pongrác, Szer-
vác, Bonifác. Sok bort hoz a három 
’ác’, ha felhőt egyiken se látsz.
• Június 8.: Ha Medárd napján esik, 
40 napig esik.
• Július 25.: Jakab napján, ha sok a 
felhő, sok lesz a hó, ha süt a nap, té-
len hideg várható.
• Augusztus 10.: Ha Lőrinc napján 
szép az idő, az ősz is szép lesz.
• Augusztus 20.: Amilyen az idő Ist-
vánkor, olyan lesz 40 napig. 
• Augusztus 24.: Ha Bertalan zivatar-
ral jő, következik a rossz idő.
• Szeptember 29.: Szent Mihálykor 
keleti szél, nagyon kemény telet ígér.

• Október 26.: Ha Dömötör napján 
hideg szél fúj, hideg lesz a tél. 
• November 11.: Amennyiben Már-
ton borús, szürkés tél lesz, ha napfé-
nyes, akkor zimankós.
• November 19.: Ha Erzsébetkor 
esik, akkor Karácsonykor is esni fog.
• November 25.: Ha Katalin kopog, 
Karácsony locsog.
• December 6.: Amennyiben Miklós 
napján esik, a tél sem késik.
Természetesen jobb, ha ezeket fenntar-
tásokkal kezeljük, így ne a népi megfi-
gyelések alapján válasszuk ki az aznapi 
öltözetünket. Azonban -ahogy egyéb 
tradícióknak, babonáknak is-, ennek is 
lehet egy alapja, hiszen az őseink életé-
ben sem a mobiltelefon, sem az időkép 
nem volt jelen, mégis könnyűszerrel 
megjósolták a várható időjárást a jelek-
ből. Érdemes tehát nyitott szemmel jár-
ni és ismerni a megfigyeléseket és azok 
hátterét is. 
 »Dr. Novák Fanni

Népi megfigyelések
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A farsangi időszak a vízkereszttel 
kezdődik, és egészen hamvazószer-
dáig tart. Ez a periódus a télűzés, az 
öröm és a mulatság jegyében zajlik, 
amikor az emberek vidám ünnep-
léssel, jelmezekkel és lakomákkal 
készülnek a tavasz fogadására. Idén 
január 6-tól március 4-ig tart, ez azt 
jelenti, hogy 2025-ben szokatlanul 
hosszú, 58 napos lesz a farsang.

A farsang eredete a pogány téltemetési 
szokásokig nyúlik vissza, amelyeket 
később a keresztény hagyományokkal 
ötvöztek. Különleges helyet foglal el a 
magyar népi kultúrában. Legismertebb 
elemei a színes jelmezek, a maskarás 
felvonulások és a zenés-táncos mulat-
ságok. A legnépszerűbb hazai esemény 
a mohácsi busójárás, amely egyedül-
álló magyar hagyomány, országunk 
egyik legnépszerűbb turisztikai attrak-
ciója, az UNESCO szellemi kulturá-
lis örökség része. Ezen kívül a vidéki 
falvakban és városokban kisebb-na-

gyobb ünnepségeket, báli esteket és 
télűző szokásokat tartanak. A farsang 
az öröm és a kreativitás ünnepe, az 
összetartozás, a hagyományok ápolá-
sa és a vidám szórakozás időszaka is. 
A bálok és mulatságok hagyománya a 
18–19. századból származik, amikor a 
nemesek és a polgárság is fényűző far-
sangi estélyeket tartott. Manapság ezen 
rendezvények lehetőséget kínálnak az 
embereknek arra, hogy kiszakadjanak 
a hétköznapokból, és egy vidám, fel-
szabadult közegben ünnepeljenek. Míg 
manapság inkább a tavasz és a nyár lett 
a házasságkötések időszaka, addig ré-
gen a farsang volt a párválasztás ideje. 
Az esküvőket is ekkor tartották, mivel 
a húsvéti böjt időszakában már tilos 
volt. A falvakban, kisebb közösségek-
ben a férfiak szervezték a bálokat, a 
lányok pedig kis virágcsokrot adtak a 
kiszemelt fiúnak, aki a farsang végén 
az általa választott bokrétát a kalapjára 
tűzte. A báli szezon és táncmulatság lé-
nyege az e módon zajló eljegyzés volt. 

A farsanghoz számos babona és néphit 
kapcsolódik. A maskarás felvonulá-
sokról úgy tartották, hogy elűzik a go-
nosz szellemeket, a farsangi fánk pedig 
szerencsét hoz annak, aki megkóstolja. 
A farsanghoz kötődő ételek többnyire 
laktató, húsos fogások, hiszen ennek 
az időszaknak a végén kezdődik a böjt, 
így ez az utolsó alkalom a kiadós éte-
lek elfogyasztására. A nehéz, zsíros 
fogások mellett a legnagyobb szerepet 
a fánk kapja. Ez az időszak a húsvéti 
ünnepekre való lelki felkészülés ide-
je, amelyet hagyományosan böjttel és 
visszafogottsággal töltenek. Így a far-
sang nemcsak a vidámságról, hanem 
az elmúlás és az újjászületés ciklikus 
rendjéről is szól, amely mélyebb jelen-
tést ad az ünnepnek. A hamvazószerda 
a negyven napos nagyböjt kezdete a 
katolikus liturgiában, időpontja a hús-
vétvasárnaptól függ. Attól kell vissza-
számolnunk 46 napot, így megkapjuk 
a nagyböjt időszakának kezdetét. A 
farsang farka a farsangi időszak utolsó 
három napját jelöli, farsangvasárnaptól 
húshagyókeddig.  »Reiner Anita

„Farsang van ma, víg dal zendül...”
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Már január közepén visszhangzott 
a médiában: több mint 500.000-
en látták ezt a filmet! „A celldö-
mölki moziban már novemberben 
17-én, a premier előtt vetítették, 
és decemberben, majd januárban 
is több alkalommal. Egy időben 
adták Szlovákiában és Magyaror-
szágon, Csehországban egy kicsit 
később” – tudtuk meg Kocsis Jó-
zsef mozis munkatárstól. A sorok 
megírásakor még előttünk áll a 
29-ei vetítés.

A félmilliós nézőhatárt az elmúlt har-
minc évben csak öt film tudta meg-
ugrani, az egyik a szintén Herendi 
Gábor által rendezett Valami Ameri-
ka. A Futni mentem független film-
ként készült, állami támogatások 
nélkül, húsz nap alatt és ötven fős 
stábbal. Herendi először rendezett 
alacsonyabb költségvetésű filmet és 

remake-et is. A csehektől vették meg 
a Nők, ha futnak című film licencét. 
A nagy és népszerű magyar színé-
szek, mint Udvaros Dorottya, Csányi 
Sándor, Lovas Rozi, Trill Beatrix, 
Tenki Réka mind a film színvonalát 
növelik. A sztoriról már több helyen 
olvastunk. Aki nem látta, már az is 
tudja, hogy az anya és lányai az apa 
hirtelen halála után, annak utolsó 
kívánságát igyekeznek teljesíteni: 
le kell futniuk váltóban a maratont: 
„Négy részre osztva nem is olyan 
sok”- mondja Udvaros Dorottya. A 
rendszeres sportolás hiányában testi-
leg és mentálisan is felkészületlenek 
a feladatra, ezzel a nagy vállalkozás-
sal meglepetést is keltenek a rokonok 
között. Itt azt érzem, hogy van egy 
éle a dolognak, hogy a mai világban 
felnőtt, aktív, egészséges emberek 
ennyire megijednek tíz kilométertől. 
A szellemes párbeszédek tetszettek, 

és az is, hogy mind a három lány-
ban találtam valamit, amivel a film 
idejére azonosulni tudtam. Érzékeny 
témához nyúltak a kegyelet terén. 
Megosztó lehetett az urnába helye-
zett hamvakkal való futás, netán a 
filmben előforduló reklámok. Szá-
momra a termékelhelyezés nem volt 
erőltetett, inkább csak szokatlan, de 
beépült. Érthető, hogy független film-
ként szükség volt ezekre. A film 
könnyed és szórakoztató, szépen át 
lett dolgozva a magyar viszonyokra, 
teljesen a hazai nézőknek szól. Nem 
kell hozzá semmi háttérismeret, elég 
ha valaki ebben az országban él, itt 
küzdi és éli meg a saját mindenna-
pi harcait. Könnyen befogadható és 
érthető, a sok nevetés engem teljesen 
kikapcsolt, és ahogy láttam, a mozi-
ból a többi néző is mosolyogva, jót 
szórakozva távozott.  
 »Bincze Diána

Futni mentem – pörgős siker a hazai mozikban
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Az Építők útján található PVS Hun-
gary Kft. múlt év december közepén 
ünnepelte negyedszázados születés-
napját. A cég több mint száz ember-
nek ad munkát városunkban.

Celldömölkön az Építők útjáról bizo-
nyára mindenkinek a Cellcomp Kft. 
jut eszébe, de továbbhaladva az úton 
fellelhető egy másik, talán kevésbé a 
köztudatban levő cég. A celldömölki 
vállalkozás a németországi Niedern-
hallban található anyacég leányvállala-
taként 1999-ben két fröccsöntő géppel 
kezdte meg a termelést. Tevékenységi 
körüket tekintve fenntartható és kör-
nyezetbarát high-tech megoldásokkal 
gyártanak a műanyagok területén és 

ellátják vevőiket az autóipar, a robo-
tika, az ipari hajtások, az IT és tele-
kommunikáció, a szellőztetéstechnika, 
a repülőgépipar és az orvostechnika 
szektorban. Az elmúlt két és fél évti-
zedben folyamatosan bővültek, jelenleg 

33 géppel, 115 fővel dolgoznak. A 25 
éves jubileumukat ünneplő eseményen 
részt vett Fehér László polgármester 
is, aki elismeréssel szólt a celldömölki 
cég munkájáról.  „Tevékenységükkel, 
adózási teljesítményükkel nem csak 
a várost segítik, de támogatják a helyi 
civil szervezeteket, a sportegyesületet. 
Gyűjtöttek a gencsapáti gyermekotthon 
részére, és támogatják a helyi önkéntes 
tűzoltószervezet gépkocsi-vásárlását 
is.” - értékelte a PVS-Hungary Kft. tevé-
kenységét a városvezető. A polgármes-
ter Celldömölk Város Önkormányzata 
nevében emléklapot adott át a cég kép-
viseletében Fejes Réka gazdasági veze-
tőnek és Erdősi Attila üzemvezetőnek a 
PVS-Hungary Kft. részéről, valamint 
Jürgen Franknak, a PVS Csoport ügy-
vezető igazgatójának.  »Reiner Anita

25. születésnapját ünnepelte a PVS

NB I.      
Beremend -  Celldömölki VSE 
Vulkán Fürdő II    12 : 2
Nyírő J. – Nagy E., Iván B. – Gőgös 
M., Iván B. 3, Gőgös M. 3, Nyírő J. 
3, Nagy E. 1.
Tartalékosan felálló csapatunk ma-
gabiztos győzelmet aratott a fiatal 
játékosokból álló hazaiak ellen.

 NB III.   
Széchenyi Egyetem SE Győr I.  -  
Celldömölki VSE Vulkán Fürdő 
III.  5 : 13
Ölbei P. – Ölbei B., Teket A. – Máthé 
Gy., Ölbei P. 4, Teket A. 4, Máthé Gy. 3.
Jó játékkal arattunk nagy arányú 
győzelmet. Ölbei Barnabás három 
döntő szettes mérkőzésen maradt 

alul, annak ellenére, hogy ő is jól ját-
szott.
Celldömölki VSE Vulkán Fürdő 
IV. – EVO ASE  II. Zalaegerszeg  
15 : 3
Iván Cs. – dr. Németh G., Iván Cs. 4, dr. 
Németh G. 4, Zakics S. 4, Csapó L. 2.
Ősszel döntetlen eredmény született 
Zalaegerszegen, most sikeres revan-
sot vett egységes együttesünk.
 »Lórántfy Tibor

Asztalitenisz eredmények

Elgondolkodtál már azon, hogy 
milyen lenne a világunk fák nél-
kül? Vajon van olyan jövő, ahol 
ezek a növények nem léteznek és 
mi, az emberiség mégis fennmara-
dunk? Számtalan kérdés merülhet 
fel bennünk, melyekre választ ke-
resve aggasztó témákba ütközünk 
majd bele.

Már általános iskola alsó tagozatá-
ban megtanuljuk, hogy milyen nagy 
jelentőségük van a növényeknek, 
ezen belül is a fáknak. Mindannyi-
an ismerjük a fotoszintézis folya-

matát és azt is tudjuk, hogy a Föld 
oxigéntartalmáért a növények fele-
lősek. Ezek nagyrészét pedig a fák 
teszik ki, melyek kiirtásával a töb-
bi növény korántsem tudna akkora 
mennyiségű oxigént termelni, amely 
elegendőnek bizonyulhat a megfele-
lő életkörülmények fenntartásához. 
Nem utolsó sorban pedig több élő-
lény is otthonaként tekint a fák tör-
zsére, vagy lombkoronájára. Ezért is 
aggasztó látni, hogy számtalan erdőt 
irtanak ki világszerte és hazánkban 
is. Emellett pedig az éghajlati válto-
zások miatt az erdőtüzek száma is 
megsokasodott az elmúlt években. 
Korábban azt a kérdést tettem fel, 
hogy mi lenne velünk a fák nélkül. 
Erre válaszolva talán nem túlzás 
kimondani azt, hogyha egy (remél-
hetőleg) utópisztikus világban a fák 
teljesen eltűnnének, az emberiség 
sorsa is ingatag talajra kerülne. Sze-
rencsére sokan érzékelik ennek a 
súlyát, így számtalan szervezet áll 
az ügy élére. A 10 millió Fa Alapít-
vány tavaly indította útjára a Nem-
zeti Faültetés Napját, melyet idén 
is megszerveznek, március 1- jén. 

Víziójuk szerint „Magyarországnak 
is szüksége van olyan alkalomra, 
amely fölráz és átélhető megoldást 
kínál klímaválság kezelésére”. Cél-
juk az, hogy a polgárok mindegyike 
érzékelje a klímaválság miatt ránk 
nehezedő nyomást. A 10 millió fa 
elvét követve egy emberre egy fa 
jut. Kezdeményezésükhöz bárki 
csatlakozhat egyénként, cégként, 
vagy önkormányzatként is. Min-
denki saját képességei szerint tehe-
ti meg vállalását, mely teljesülhet 
akár egy fa elültetésével, az alapít-
vány támogatásával, vagy szakértői 
tanácsadással. 
Kis lépésnek tűnhet, ám minél töb-
ben állnak ennek élére, annál jobban 
érzékelhető a változás. Ez pedig, a 
nagy egészet tekintve, gyermekeink 
és unokáink jövője szempontjából 
igenis meghatározó lehet. Ha csat-
lakozni szeretnél a kezdeménye-
zéshez, a nemzetifaultetesnapja.hu 
oldalon minden kérdésedre választ 
találsz majd! 
Tegyünk együtt egy jobb és zöldebb 
jövőért Kemenesalján is! 
 »Dr. Novák Fanni

Ültess Te is egy fát!
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